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dziekan Rady Adwokackiej w Olszty
nie p rzyw ita ł uczestników Rejsu oraz 
dokonał jego otw arcia. Funkcję hono
rowego kom andora pełnił adw. H ubert 
Ciszak, natom iast organizację spraw  
technicznych powierzono Janowa Liszo- 
wi. Po odpraw ie sterników, zapoznaniu 
uczestników z trasą  Rejsu i obow iązu
jącym  regulam inem  oraz zachowaniem  
się na wodzie, odpłynięto w rejs.

Pierw szy etap  ze względu na p a 
nujące dobre w arunk i zrealizowany 
został w dobrym  tem pie i już o godz. 
16 wszystkie załogii zameldowały się 
na I etapie biwakowym w  W idłągach.

W godzinach wieczornych w arunki 
atm osferyczne zm ieniły się na bardzo 
złe, przy czym pogoda nie popraw iła 
się już w cale aż do końca rejsu, tj. 
do 9 sierpnia. W szystkie im prezy to 
warzyszące rejsow i odbyły się przy 
silnym  deszczu d w ietrze.

W dniu  6 sierpnia uczestnicy przy
stąpili do realizacji II etapu W idłągi— 
W yspa Lipowa—Siem iany. Na zakoń
czenie II etapu, po urządzeniu biw aku 
na Wyspie Lipowej, urządzono ognisko, 
k tóre uczestnicy wobec zm arznięcia i 
przemoczenia przyjęli z aplauzem .

Następnego dnia, tj. 7 sierpnia, ro 
zegrano regaty. O statni dzień rejsu  
realizow any był w dość niebezpiecz
nych w arunkach. Nie uniknięto naw et 
w ywrotek, ale wszystko zakończyło się 
szczęśliwie.

W w yniku dokonanej punk tacji zw y
ciężyła w  zawodach załoga R afała 
Chm ury, syna adw. Jerzego Chm ury 
ze Szczecina. I I  m iejsce zajął Maciej

Korczak, a III  — J. M ichalewski.
Po zakończeniu rega t odbył się bal 

kom andorski w  restau racji „C yranecz
k a ” w Siem ianach, na k tóry  przybyli 
uczestnicy rejsu. Bal zaszczycił sw oją 
obecnością również prezes Naczelnej 
Rady A dw okackiej adw. dr Kazim ierz 
Łojewski i dziekan Rady A dw okackiej 
adw. W. Gryczewski. W trakcie balu 
wręczono uczestnikom  nagrody za zw y
cięstwo w regatach i innych k onkuren 
cjach. Prezes Naczelnej Rady A dw o
kackiej wręczył puchar Jego im ienia 
najw szechstronniejszem u uczestnikowi, 
k tórym  okazał się Krzysztof Degener 
z Izby kieleckiej, a puchar fair play  
w ręczyła załodze Ryszarda Polanow s- 
kiego adw. M aria Budzanowska. Dzie
kan  Rady Adwokackiej w  Olsztynie 
puchar Jego im ienia wręczył Rafałowi 
Chmurze.

Następnego dnia rozegrano mecz p ił
k i nożnej między reprezentacjam i Izby 
kieleckiej i „reszty św iata”. W ygrały 
Kielce 2:1.

W dniu 9 sierpnia nastąpił pow rót 
do Iław y (w strugach ulewnego desz
czu), gdzie nastąpiło  rozwiązanie re j
su i pożegnanie uczestników.

Rejs zorganizowany został dzięki 
w ydatnej pomocy, w  tym także f i
nansowej, Naczelnej Rady Adwokac
kiej, k tóra zaangażowała się w  rejs 
również przez osobisty udział prezesa 
NRA adw. dra K. Łojewskiego w im 
prezie.

Biorąc pod uwagę dużą popularność 
rejsu , należy kontynuow ać w  przyszłoś
ci tego rodzaju rejsy.

adw. H ubert Ciszak

I z b a  r z e s z o w s k a

1. O k r e s o w a  n a r a d a  k i e 
r o w n i k ó w  z e s p o ł ó w .  W dniu 
9 listopada 1985 r. w lokalu ORA w 
Rzeszowie odbyła się okresowa narada 
k ierow ników  zespołów adwokackich z 
następującym  porządkiem  dziennym:

1) wręczenie m edali 40-lecia PRL 
członkom Izby odznaczonym przez 
Radę Państwa,

2) omówienie sytuacji finansowej i k a 
drowej w Izbie,

3) om ówienie zm ian w ynikających z
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rozporządzenia M inistra Spraw iedli
wości z dnia 10X 1985 r. w spraw ie 
op ła t i ryczałtu  za czynności adw o
kackie,

4) spraw ozdania kierow ników  zespo
łów i w izytatorów,

5) om ówienie sympozjum praw a k a r 
nego, k tó re  się odbyło 28—29 w rześ
nia 1985 r., w Grzegorzewicach,

6) dyskusja.
N aradę otw orzył dziekan Rady, k tó 

ry  pow itał zebranych, w  tym  również 
p. Cz. Ciosek jako przedstaw iciela
WRN w Rzeszowie, członka Prezydium  
WRN, delegow aną na zebranie w ce
lu dokonania ak tu  dekoracji przyzna
nym i przez Radę Państw a m edalam i 
40-lecia PRL.

N astępnie odbyła się uroczystość 
w ręczenia tych odznaczeń kolegiom- 
-członkom Izby adw. adw.: R ajm undo
w i A schenbrennerow i, P iotrow i B laje- 
rowi, M ieczysławowi Cincio, Emilowi 
G órnickiem u, W ładysławowi K raw czy
kowi, W iktorowi K rukow i, Edw ardow i 
Kopciowi, Michałowi Pikorow.i, F ra n 
ciszkowi M arkiewiczowi, Ludw ikow i 
Ochwatowi, Mieczysławowi Szkutniko
wi, Jerzem u W alickiemu, M arianow i 
Szwajowi, Franciszkow i W awrzkiewi- 
czowi i Jerzem u du Vallowi.

Po dokonaniu ak tu  dekoracji p rzed
staw icielka WRN złożyła g ratu lacje od
znaczonym w  im ieniu Przew odniczące
go WRN w Rzeszowie podkreślając, że 
odznaczenia te przyznane zostały za 
szczególne osiągnięcia w  pracy zawo
dowej i społecznej.

W im ieniu odznaczonych podzięko
w ał w icedziekan Rady adw. Cincio 
podkreślając, że w yróżnienie to jest 
jednocześnie w yróżnieniem  dla całej 
Izby, k tórej członkowie w tak dużej 
liczbie odznaczenia otrzym ali.

Następnie dziekan Rady adw. d r  
Grzegorczyk omówił dw a istotne za
gadnienia, a m ianowicie nową ta ry fę  
adw okacką, k tóra weszła w  życie z  
dniem  1 stycznia 1986 r., i kw estię ry 
czałtu  w  wysokości 80°/o w ynagrodze

n ia  adw okata, wprowadzonego zam iast 
pierwotnego 200-złotowego ryczałtu.

Dziekan poświęcił też wiele miejsca 
polityce kadrow ej, apelując do kole
gów o pomoc i w spółpracę w zakresie 
realizow ania poruszonych problemów. 
W końcowej części w ystąpienia omówił 
również spraw ę trybu przyspieszonego 
w postępowaniu karnym , apelując za
razem  do zebranych, aby organizow ane 
w  związku z tym  dyżury kolegów u- 
możliwiały współpracę adw okatury  z 
sądem.

W icedziekan Rady adw. dr P io tr 
B łajer podzielił się z zebranym i swoimi 
uw agam i w  związku z niedaw nym  
sympozjum, które się odbyło w  dniach 
28i—29 października 1985 r. w  Domu 
P.racy Twórczej A dw okata w Grzego
rzewicach, a  poświęcone było nowym 
przepisom  karnym .

K olejnym  mówcą był w icedziekan 
Rady adw. Mieczysław Cincio, który 
w  obszernym  w ystąpieniu, naw iązując 
do sygnalizacji dziekana n a  tem at no
wej taryfy, omówił szczegółowo zasa
dy i zm iany tej nowej regulacji. Jed 
nocześnie mówca udzielił również in 
form acji o raz odpowiedzi na py tan ia 
w  związku z niejasnościam i i proble
m am i pow stającym i na tle sposobu n a 
liczania ryczałtu, rozliczania tego ry 
czałtu  i sporządzania list płac dla adr 
wokatów.

Adw. Cincio omówił też w yniki w i
zytacji w roku 1985, jak  również prob
lemy w yłaniające się na tle etyki za
wodowej. Mówca z zadowoleniem 
stw ierdził, że poziom zawodowy a d 
w okatury  znacznie się podniósł;, pod
niosła się jakość pracy adw okatów  n a 
szej Izby, a w szczególności form a 
pism  procesowych, k tó ra  do niedaw na 
w  niektórych regionach Izby budziła 
pewne zastrzeżenia.

K olejny mówca w izytator-inspektor 
księgowo-finansowy Rady m gr T. G ar- 
bacik zaoferował sw ą pomoc w za
kresie w drażania nowych uregulow ań 
praw nych w zakresie taryfy  w posz
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czególnych zespołach. Poświęcił też 
w iele m iejsca sam ym  m anipulacjom  
księgowo-kasowym, zw racając przy 
tym  urwagę na konieczność jak  n a j
szybszego zaznajom ienia się ze zm ienio
n ą  sym boliką kont w  księgowości zes
połów adwokackich.

W toku  dyskusji, jak a  w yw iązała 
się po w ystąpieniach członków Rady, 
adw . Lech Świerczewski z Rzeszowa 
zwrócił uw agę na niedaw ną niem oż
ność porozum ienia się z oskarżonym  
doprowadzonym  do sądu na rozpraw ę 
w  tryb ie  przyspieszonym. Zwrócił się 
w  tych w arunkach  do Rady o podję
cie stosownych in terw encji u prezesów 
sądów  i rejonow ych urzędów spraw  
w ew nętrznych. D yskutant postulował 
także potrzebę zwołania zebran ia a d 
w okatów  z poszczególnych środowisk i 
województw , wchodzących w skład n a 
szej Izby, dla om ówienia zbioru za
sad etyki i p raw a o adw okaturze. Adw. 
Świerczewski zaoferował zebranym  i 
reprezentow anym  przez nich kolegom 
pomoc w  opracowyw aniu wniosków o 
rew izje nadzw yczajne w  spraw ach k a r 
nych. D yskutan t sugerow ał również 
potrzebę w prow adzenia do program u 
szkolenia ap likan tów  adw okackich częś
ci dotyczącej przestępczości w  w ojsku.

Adw. d r W acław Mendys z Jasła  
zwrócił uwagę na potrzebę ustalenia 
m inim um  w ynagrodzenia dla członków 
zespołów.

K ierow nik  Zespołu Adwokackiego 
Nr 4 w  Rzeszowie adw. A leksander 
B entkow ski zają ł się odpłatnością za 
zastępstw a i obronę w trybach przy
spieszonych ze strony S karbu Państw a 
wtedy, gdy oskarżony nie m a p ienię
dzy, obrońca zaś został już ustanow iony 
z urzędu.

Adw. F ranciszek W awrzkiewicz po
stulow ał konieczność zm iany w aru n 
ków  dla obrońców w areszcie śled
czym.

D yskusja i rozmowy w kuluarach  
narady  pozwoliły na ujednolicenie sze
regu poglądów na istotne problem y

adw okatu ry  w śród uczestników  n a ra 
dy, co pozwoli przybliżyć w yn ik i te j 
narady  do w szystkich członków zespo
łów  naszej Izby

A tm osfera powagi, w zajem nego zro
zum ienia i w ym iana poglądów pozw ala 
n a  przyjęcie, że n arada  była owocna 
i pożyteczna d la  je j uczestników.

D ziekan dr Grzegorczyk, zam ykając 
naradę, podziękował zebranym  za u- 
dział w  niej, jak  rów nież podkreślił 
szczególny jej charak te r ze względu na 
tem atykę i problem y, jak ie zostały po
ruszone.

2. E g z a m i n  a d w o k a c k i .  W 
dniach 15 i 16 listopada 1985 r. odbył 
się w  Izbie rzeszowskiej egzam in a d 
w okacki pisem ny z praw a karnego i 
cywilnego, a w  dniu  30 listopada 1985 
roku — egzam in ustny.

K om isji ^Egzaminacyjnej powołanej 
przez Radę przewodniczył jej dziekan 
adw . dr Grzegorczyk, a w  skład tej 
kom isji wchodzili: adw . d r P io tr B lajer 
jako egzam inator z p raw a karnego 
(m aterialnego procesowego i w ykonaw 
czego), adw . Mieczysław Cincio jako 
egzam inator z p raw a cywilnego (m a
terialnego i procesowego oraz rodzin
nego), adw. Em il G órnicki jako egza
m inato r z p raw a spółdzielczego i  ad 
ministracyjnego-, adw . Ja n  O chała ja 
ko egzam inator z p raw a pracy i ubez
pieczeń społecznych, adw . W. K ruk  z 
p raw a konstytucyjnego i w ybranych 
zagadnień społeczno-politycznych, a  
dziekan adw. Grzegorczyk egzam inował 
z ustro ju  adw okatury, z zasad w yko
nyw ania zawodu, etyki i godności za
w odu oraz z ustro ju  innych organów 
praw nych.

Z ram ienia Naczelnej Rady Adwo
kackiej uczestniczył w  egzam inach jej 
w iceprezes adw. Jerzy  B iejat z W ar
szawy.

Wszyscy aplikanci, a mianowicie: 
Je rzy  Borcz, Rom an Sobon i Zofia 
W iktor (z Rzeszowa) o raz A ndrzej Pod- 
staw sk i z Sanoka i Tomasz Borzęcki 
ze Stalow ej Woli złożyli egzam in z wy-
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ulikiem pozytywnym, przy czym apl. 
Je rzy  Borcz, Rom an Sobon, A ndrzej 
Podstaw ski z w ynikiem  bardzo do
brym , a pozostali z w ynikiem  dobrym.

Prezes B ieja t ocenił, że egzam in w  
Izbie w ym ienionych wyżej aplikantów  
s ta ł na bardzo wysokim poziomie. K an 
dydaci w ykazali się nie tylko dobrym 
przygotowaniem  do zawodu, ale rów 
nież ich postaw a oraz w alory osobiste, 
ku ltu ra , ta k t i  w szystkie niezbędne ce
chy osobowości, k tórym i pow inien się 
odznaczać każdy adw okat w  czasie 
w ykonyw ania swego zawodu, są n ie
naganne.

Z pełną sa tysfakc ją należy s tw ie r
dzić, że osiągnięcia i w yniki egzam inu 
świadczą o dobrym  przygotow aniu się 
młodych kolegów do zawodu w  czasie 
aplikacji, jak  również w skazują one 
na w łaściw ą form ę szkolenia i zajęć 
prowadzonych z ap likan tam i przez w y
kładowców naszej Rady.

Egzam inowani aplikanci zostaną 
w pisani na listę adw okatów  głównie 
w  m iastach woj. rzeszowskiego, a  nie 
w  Rzeszowie wobec b raku  m iejsc w 
zespołach w  mieście.

W szystkim kolegom, którzy po w ielu 
la tach n au k i i przygotow ania do za
wodu osiągnęli upragniony cel, Rada 
sk łada serdeczne gratulacje.

3. N a r a d a  r z e c z n i k ó w  d y s 
c y p l i n a r n y c h  w  I z b i e .  Do 
tradycji należy przygotowywanie kadr 
do prac samorządowych, a  ostatn io  — 
zgodnie z uchw ałą Rady i w ynikam i 
centralnej konferencji urządzonej w  
NRA dla rzeczników ORA z całego 
k ra ju  — rzecznik dyscyplinarny Rady 
Rzeszowskiej adw. Ludw ik O chw at z 
Jasła  zorganizował konferencję szkole
niow ą oraz inform acyjną dla w szyst
kich rzeczników Rady.

K onferencja ta  odbyła się przed 
ostatn im  posiedzeniem Rady w  paź
dzierniku 1935 r. Omówiono na niej 
szczegółowo w szystkie problem y w y
nikające z codziennej pracy rzeczników 
naszej Izby.

Adw. O chw at w  sposób taksatyw ny 
w ym ienił wszystkie istotne elem enty 
pracy rzecznika ze szczególnym zw ró
ceniem  uwagi na profilaktykę koniecz
n ą  przy prow adzeniu akcji uśw iada
m iającej wśród członków Izby, k tóra 
jak  dotychczas dała pozytywne wyniki, 
bo w  ubiegłym  roku w płynęły do 
rzecznika dyscyplinarnego zaledwie 
dw ie sprawy.

Rzecznik poinform ował, że w profilu 
jego działalności leży również kontrola 
pracy refera tu  skarg i  zażaleń Rady 
i że w edle jego oceny re fe ra t ten p ra 
cuje należycie.

Należy zauważyć, że w spółpraca 
rzecznika z referatem  skarg i zażaleń 
i z w izytatoram i Rady oraz akcja u ś
w iadam iająca w  zespołach adw okac
kich Izby i om aw ianie sp raw  w  cza
sie posiedzeń Rady dały dobre efekty 
w postaci znacznego spadku nie tylko 
sp raw  dyscyplinarnych, ale również 
skarg i zażaleń.

4. K o n f e r e n c j a - i n s t r u k t a ż  
d l a  k s i ę g o w y c h  z e s p o ł ó w  
a d w o k a c k i c h  I z b y  i p r a 
c o w n i k ó w  k s i ę g o w o - f i n a n 
s o w y c h  t y c h  z e s p o ł ó w .  W 
związku z w ejściem  w  życie nowego 
rozporządzenia M inistra Spraw iedliw oś
ci z dnia 20.X.1985 r. w  spraw ie opłat 
za czynności adwokackie o raz  regu la
m inu księgowości i rachunkow ości zes
połów adwokackich, a także uchwały 
w  spraw ie opłat za czynności zespo
łów adw okackich w  postępow aniu po
za organam i w ym iaru  spraw iędliw ości 
— R ada Adwokacka w  Rzeszowie 
podjęła uchw ałę o zorganizowaniu od 
powiedniej konferencji instruktażow ej 
dla księgowych i personelu księgowo- 
-finansowego wszystkich zespołów n a
szej Izby.

Zgodnie z tą  uchw ałą zebrali się w 
dniu  18 stycznia 1986 r. w  sali posie
dzeń Rady zaproszeni księgowi i inni 
pracow nicy zespołów Izby d la przedys
kutow ania problem ów dotyczących no
wych przepisów, o których m ow a wyżej.
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N aradzie przewodniczył w icedziekan 
adw. Mieczysław Cincio, a życzenia 
owocnych obrad przekazał dziekan 
Rady adw. d r W iesław Grzegorczyk. 
Adw. Cincio przedstaw ił szczegółowo 
zasady dotyczące sposobu obliczania ry 
czałtu oraz stosowania przepisów  co do 
w p ła t dokonywanych przez klientów, 
w yjaśniając jednocześnie treść rozpo
rządzenia M inistra o opłatach za czyn
ności zespołów oraz treść regulam inu 
rachunkow ości zespołów. Mówca zw ró
cił uw agę na potrzebę zachowania 
przede wszystkim  proporcji między 
w płatam i a ryczałtem  zgodnie z treś
cią rozporządzenia, a to przez zanie
chanie przyjm ow ania naprzód w yna

grodzenia, a później ryczałtu  czy też 
odw rotnie, podkreślając z naciskiem , że 
od każdej w płaty  obow iązuje 80-pro- 
centow y ryczałt. W płaty stanow iące za
ległe honoraria ze spraw  przy ję tych  
przed 1 stycznia podlegają oczywiście 
daw nym  przepisom , o czym pow inni 
pam iętać księgowi.

N astępnie skarbnik  R ady adw. M ie
czysław Szkutnik  om ówił przebieg ze
bran ia  księgowych o raz skarbn ików  
ORA w Naczelnej Radzie A dw okackiej 
w  W arszawie, udzielając szczegółowych 
odpowiedzi na liczne py tan ia  uczestn i
ków  w  zakresie stosow ania ta ry fy  a d 
w okackiej.

adw. M ieczysław Cincio

P R A W O  M A  P R A W I C Ą

1.

ZDZISŁAW  KRZEMIŃSKI

Nowe oblicze

(recenzja książki prezydenta Naczelnej Rady A dw okackiej A ustrii W. S c h u p -  
p i c h a  p t.: Ein neues Bild, W ien 1983, österreichischer R echtsanw altskam m ertag,

s. 381)

K siążka w  wolnym  przekładzie nosi ty tu ł „ N o w e  o b l i c z e ”. Je j autor jest 
postacią dobrze znaną w  naszym  środowisku, gdyż jest dziekanem  (według au s tria 
ckiej nom enklatury: „prezydentem ”) Rady A dw okackiej w  W iedniu, a ponadto 
identyczną rolę spełnia w  Naczelnej Radzie A dw okackiej. Dziekan W. Schuppich 
był k ilkakro tn ie gościem polskiej adw okatury  i zawsze daw ał się poznać jako 
kolega rozum iejący naszą sytuację ogólną i zawodową. Nie będzie przesady, jeśli 
powiem, że jest to autentyczny przyjaciel polskiej palestry.

Przechodząc do om ów ienia książki, trzeba przede w szystkim  powiedzieć, że 
jest to zbiór felietonów praw niczych opublikow anych przez m ecenasa W. Schup- 
p icha w  adw okackim  periodyku, k tóry  nosi ty tu ł „österreich isches A nw altsb latt” 
(odpowiednik naszej „P alestry”). A rtykuły  W. Schuppicha były drukow ane (tzw. 
„w stępniak i”) w  latach 1969—1982. Dla pełnej inform acji trzeba jeszcze dodać, że 
dziekan W. Schuppich jest ponadto naczelnym  redaktorem  tego pisma.


